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SMOLIVECKÝ 
MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, 

Starý Smolivec, Radošice, Budislavice a Dožice
 

Ukliďme Česko 
Letos poprvé jsme se sešli a zúčastnili se akce, 

která nese název „UKLIĎME ČESKO“. Při otevření 
facebookových stránek jsem narazila na stránku, kde jsem 
se o téhle informaci dozvěděla. Proto jsem neváhala a 
kontaktovala Verču Kubů, zda je to reálné a nějak to dáme 
do kupy. Verča neváhala a domluvila vše s mamkou, naší 
paní starostkou. 

V rozhlase bylo vyhlášeno, že se sejdeme v sobotu 
17. 5. ve 14:00 hodin a vydáme se po směru, který 
neoplývá zrovna čistotou. Nikomu nechyběla pohodlná 
obuv a rukavice a vykračovali jsme směr Radošice, v 
příkopech nebyl naštěstí až tak velký nepořádek. Jen kuřáky 
asi nenaučíme vyhazovat krabičky mimo příkop. Při první 
odbočce do lesa se nám ale protáčely panenky, bylo až 

neuvěřitelné, co lidé vyhodili 
na okraj lesa. Našli jsme plné 
igelitky plastů, oblečení, 
zavařovací sklenice s kompoty, 
atd. Vše jsme sbírali do pytlů, 
které v týdnu odvezou 
zaměstnanci obce. Děkujeme! 

Pokračování na straně 3 

Jménem Obce Mladý Smolivec „celé úklidové četě“ za jejich nápad a 
hlavně za velkou pomoc moc děkuji.   Eva Kubová

JAK JSME 
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Mistrovství světa v ledním hokeji 2014 
Od 9. do 25. května se konalo v běloruském Minsku 

78. mistrovství světa v ledním hokeji. Turnaje se 
zúčastnila i reprezentace České republiky, kterou vedl 
Vladimír Růžička. Asi každý očekával nějaké zázraky, 
když se našim na Olympijských hrách moc nevedlo, ale 
pravdu říct, na MS to také nebylo „něco“ extra. Čeští 
hokejisté hráli ve skupině A. Soupeřem našich byli 
hráči Švédska, Kanady, Slovenska, Norska, Francie, 
Dánska a Itálie. Hned úvodní zápas přinesl 
„bratrovražedný“ souboj: Česká republika – Slovensko. 
V prodloužení jsme nakonec zvítězili 3:2, ale výkon 
našich hráčů nebyl zrovna přesvědčivý. Druhý zápas proti 
Švédsku už byl lepší, vedli jsme už 3:1, ale nakonec prohráli 
4:3 v prodloužení. V třetím zápase jsme s 
Kanadou prohráli 3:4. Poté už přišla utkání s 
papírově slabšími soupeři. Poradili jsme si 2:0 s 
Itálií, ale jak se říká, rozhodují výkony na ledě, ne 
papírové předpoklady a to se ukázalo v utkání s Dánskem, které jsme prohráli 4:3 na 
samostatné nájezdy. V zápase s Norskem jsme vstřelili jediný gól zápasu, který rozhodl o 
těsné výhře a třech bodech. Poslední „mač“ skupiny A jsme sehráli s Francií. Postup už měli 
čeští hokejisté jasný, ale hrálo se o třetí místo. Tým, který se umístí na třetím místě, nebude 
hrát proti Rusku, které na celém turnaji neprohrálo jediný zápas a nakonec také celé 
mistrovství vyhrálo. Po nepovedené první třetině našeho výběru to vypadalo bledě, ale 
nakonec jsme zvítězili 5:4 po prodloužení. V play off turnaje jsme vyřadili silný tým USA 
výsledkem 4:3. Od té doby se ale našemu týmu nepovedlo vstřelit gól, ani Finsku v boji o 
finále, ani Švédsku v boji o bronzové medaile a tak náš tým skončil na nepopulárním 
čtvrtém tzv. bramborovém místě. Během turnaje oznámil Jaromír Jágr, že jsou to jeho 
poslední zápasy za reprezentaci. V České republice to vyvolalo velké spekulace, jestli je to 
správná volba nebo není. Dokonce při příletu hokejistů do Prahy čekalo mnoho školáků na 
hvězdu s číslem 68 a přemlouvali ho, aby nekončil. Myslím si, že naši hokejisté na 
mistrovství světa neudělali ostudu, za což mluví celkové čtvrté místo, ale žádný zázrak to 
také nebyl. Už teď se ale těším na další MS, které bude pořádat Česká republika a hrát se 
bude v O2 aréně v Praze a ČEZ aréně v Ostravě. Snad se našemu týmu povede lépe a získá 
cenný kov. Myslím si, že o motivaci nebude nouze, když se to bude odehrávat u nás, ale to 
uvidíme až příští rok. 

Michaela Nesvedová 
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Nové divadlo v Plzni 
K mnoha stávajícím divadlům v Plzni se v září přidá další. Divadlo, které se právě 

dostavuje na Palackého náměstí vedle OC Plaza, bude největší a nejmodernější jak 
vzhledem, tak i technikou jevištního provozu. Komplex dvou divadelních budov propojený 
několika prosklenými mosty, bude mít unikátní předsazenou fasádu z litého betonu s 
organickým dekorem nepravidelně rozmístěných otvorů. Bílá dekorativní stěna této fasády 
se v mírném úhlu naklání nad příchozího a tím ho vyzývá ke vstupu do vnitřních prostor 
divadla. Součástí větší budovy bude sál s hledištěm pro 461 diváků a studiová scéna pro 150 
diváků. Menší objekt bude obsahovat zázemí, kanceláře a šatny. Mezi oběma budovami pak 
vznikne větší veřejný prostor. 

Autorem celého architektonického konceptu je Vladimír Kružík ze společnosti 
Helika. Společností, která zprostředkovává stavbu, je HOCHTIEF CZ., které město za tuto 
stavbu zaplatí 900 miliónů korun. Divadlo by mělo být pro návštěvníky otevřeno 2. září 
tohoto roku slavnostním představením Smetanovy Prodané nevěsty. V září bude také poprvé 
hostit Mezinárodní festival Divadlo. Nové divadlo nahradí nynější Komorní divadlo, které 
bude natrvalo uzavřeno 1. 6. 2014. Předplatné a všechny inscenace budou přeloženy tedy do 
tohoto divadla. 

Původní jméno divadla mělo být Divadlo Miroslava Horníčka, které požadovala 
většina Plzeňanů, ale kvůli tomu že provozovatelem této nové scény je Divadlo J. K. Tyla, 
by byl název Divadlo Miroslava Horníčka silně zavádějící a návštěvníci by v tom mohli mít 
zmatek. Proto se zastupitelé jednohlasně rozhodli pro neutrální název: Nové divadlo, které 
sice není úplně nejlepší variantou kvůli tomu, že divadlo se i po 100 letech bude stále 
jmenovat nové. Otevřením nové budovy vstoupí Divadlo J. K. Tyla do své jubilejní 150. 
sezony. A také to bude dobrý začátek pro rok 2015, kdy bude Plzeň Evropským hlavním 
městem kultury. 

V průběhu roku se zdálo, že Nové divadlo se neotevře v určeném termínu kvůli sporu 
Radnice města Plzně a stavitelskou firmou, kde došlo k neplánovanému navýšení financí při 
stavbě, ale i přesto se všechny problémy vyřešily a stavba pokračuje dál. Proto věřím, že již 
žádné komplikace nenastanou a my si v září budeme moci prohlédnout divadlo ze všech 
stran. 

Aneta Slavíčková 

Pokračování z titulní strany 
Při příchodu do Radošic jsme se dostali k mlýnu a dále jsme pokračovali cestou na 

koupaliště. Východ byl pod Radošickým kopcem. Než jsme se dostali do cíle, tedy ke KD 
ve Starém Smolivci, naplnili jsme ještě několik pytlů odpadky a začínali jsme schytávat 
první kapky deště. 

Celou cestu nás doprovázela fotografka v podobě Markéty Kubové. 
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Po příchodu k cíli jsme byli všichni promáčení, ale čekala nás odměna v podobě 

vuřtů, pěkně s hořčicí a chlebem, které jsme si upekli na ohni, který pro nás vlastnoručně 
připravila naše paní starostka. 

Jsem moc ráda, že i přes nepřízeň počasí se nějaký ten počet sešel a doufám, že tento 
rok se tato akce nekonala naposledy a příští rok dáme repete. I když větší počet 
zúčastněných by nebyl od věci. Cestou panovala příjemná atmosféra, vyprávěly se vtipy a 
občas zazněly i nějaké ty hlášky. Od našeho nejmenšího člena: Při pochodu kolem příkopů 
zanělo: „Tatí, tady je cigájo“. Našli jsme i pár pokladů, jako například plastový obal od 
mléka, které stálo 2 Kč, kde ty časy jsou? 

Na závěr mi dovolte, abych poděkovala všem zúčastněným: Anetě Slavíčkové, 
Jirkovi Krejčíkovi, Verče a Markétě Kubů, celé rodině Michala Arnošta, Janě, zejména 
ovšem Filípkovi a Tomáškovi, kteří odvedli velký kus práce a moc nám pomohli, ušli velký 
kus cesty. Tomášovi Bejčkovi, paní Hřebejkové, Růtové a Šlaisové a taky sobě. Děkuji 
všem, že přišli a pomohli uklidit v okolí Smolivecka. Doufám, že máte stejně dobrý pocit, 
jako já!! Díky zajisté patří i Evě Kubové, která se nám postarala o teplé občerstvení v 
podobně čaje a vuřtů. 

Veronika Straková 

Vážení a milí čtenáři, 

každý z nás má nějaké koníčky a zájmy již od dětství. Já jsem svůj velký zájem objevila 
teprve nedávno ve vaření a stolování. U své rodiny mám velký úspěch, a proto bych se 
s některými kulinářskými zážitky s Vámi chtěla podělit prostřednictvím našich novin. 
V každém čísle se budete setkávat s mými recepty a nápady na několik chutných pokrmů. 
V tomto čísle si můžete udělat jednoduchý dezert Pana Cotta, který uspěl především u 
mého taťky. Vaše Veronika Kubová. 

PANA COTTA (4-6 PORCÍ) 
Suroviny: 500 g smetany 70 g cukru krystal 6 listů 

želatiny (např. Dr. Oetker) 1 vanilkový lusk 4 
skleničky lesní ovoce a šlehačka 

Postup: 1. Vezměte si větší hrnec a rozprostřete v něm 
plátky želatiny. 

2. Nechte změknout ve studené vodě listy želatiny (cca 1dcl vody). 
3. Vanilkový lusk rozkrojte podélně a dřeň nožem vydlabejte a dejte do hrnce 

s vodou. 
4. K ní přidejte smetanu a 70 gramů cukru a přiveďte k varu. 
5. Směs rozlijte do skleniček a poté nechejte směs zchladnout, aby zcela 

ztuhla. 
6. Před konzumací zahřejte lesní ovoce a teplé nalijte na Pana Cottu. 
7. Můžete dozdobit šlehačkou a mátou. 

DOBROU CHUŤ 
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První ročník na ČVUT FSv  
Rozhodl jsem se, nebo jsem k tomu byl i nasměrován, 

abych napsal po delší době nějaký článek. Po nějakém 
rozmýšlení, jak tento článek pojmout, jsem se rozhodl přiblížit 
Vám a hlavně Verče Kubové, svoje studium a jeho náplň. Má 
totiž problémy s pochopením mých prací a modelů. 

Již druhým semestrem se držím na Českém vysokém učení technickém, Fakulta 
stavební, obor Architektura a stavitelství. Tento obor je s porovnáním většiny zbylých 
oborů mladý. Pro zdárné zvládnutí se musíte prokousat 4 roky, a když budete chtít a mít 
štěstí, budete vybráni i v návaznosti na magisterské studium, kam postupují jen ti 
nejlepší s nejlepším prospěchem. Cílem tohoto oboru je vyprodukovat technicky 
vzdělané architekty, které mají ponětí i o nějaké statice, zatížení a všeobecně 
mechanických vlastnostech staveb víc, než studenti, kolegové z Fakulty architektury. Dá 
se říct, že z každé fakulty studuji to nejdůležitější. V jedné části předmětů se nás snaží 
naučit spočítat pevnost, pružnost a stabilitu konstrukce, v druhé části nás naučí 
navrhnout objekt tak, aby se v něm dobře žilo, pracovalo a zkrátka vyhovoval plně svojí 
funkci. Rozebíráme dispozice hotelů, obytných domů, restaurací, aby tam bylo vše, co 
býti má a splňovalo to veškeré normy, atd. v třetí části nás učí kreativitě a návrhům 
staveb, tento semestr to bylo ještě spíše abstraktně a navrhovali jsme jen malou lávku 
přes jeden pražský potok. Zkusili jsme si taky vytvořit jednoduchý model rodinného 
domu. A snad poslední částí, takovou nejhorší pro většinu studentů, je matematika 
a deskriptiva, k tomu snad není co dodat. Samozřejmě jsou tu předměty, které jsou méně 
zajímavé, jako Sociologie a psychologie, což vůbec nechápu, k čemu nás ji učí, a pak 
spousta předmětů, co mě v nadcházejících semestrech čekají. 

Článek bych mohl napsat na více řádků, ale mohl by přejít do nudného slohu na 
téma škola. Snažil jsem se vybrat to zajímavé a podstatné. Na závěr bych zmínil, že mě 
tato škola, a hlavně tento obor, velmi překvapil. Je zajímavé, když vidíte budovy kolem 
sebe a víte, jak stavba funguje, od základů až po okap na střeše, včetně toho, na co musel 
architekt myslet při realizaci svého nápadu, například, aby se zde lidem pohodlně žilo. 
Doufám, že jsem Vás tímto článkem neotrávil, a třeba Vás i donutil dočíst ho až sem. 
A největší radost by mi udělalo, 
kdybych třeba někoho mladšího, co neví 
kam na VŠ, přiměl k návštěvě dnů 
otevřených dveří na této fakultě a já tu 
za rok mohl vídat svého krajana. 

Jiří Krejčík 
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TJ Starý Smolivec se stal skokanem sezony 

Tak jak jsem Vás naposledy informovala o skvělých výsledcích našeho týmu, tak 
tento článek bude pro fanoušky velké zklamání. Ještě po posledním zápase se Starým 
Plzencem se náš tým držel na čtvrtém místě v tabulce, ale stačí pár zápasů a z místa čtvrtého 
je místo osmé. 

Ve 20. kole si hráči zahráli proti Žákavé na domácím hřišti. O jediný vstřelený gól se 
zasloužil Jarda Voříšek, který bohužel týmu výhru nezajistil, a proto jsme z trávníku 
odcházeli se sklopenou hlavou a prohrou 1:2. Z dalšího kola si gól na svůj účet může připsat 
Standa Procházka, u kterého je patrné menší zlepšení od začátku sezóny. Ale ani 
tento gól nepomohl TJ Starý Smolivec k výhře a tak jsme dvakrát za sebou 
opouštěli hřiště jako nezvítězivší a poraženi 1:3. Dalším 
soupeřem se nám stal Měčín, který nám doslova nakopal 
zadek 1:4 a jenom potvrdil, že s naším týmem není 
něco v pořádku. O jedinou vstřelenou branku z naší 
strany se zasloužil Míra Dušek, jehož výkony se 
poslední dobou pohybují na bodě mrazu. Ve 23. kole 
jsme se vydali na hřiště v Dlouhé Vsi. Hned v několika 
prvních minutách došlo ke zranění, kdy se hráči střetli hlavami 
a pro jednoho ze soupeřů to znamenalo odchod ze hřiště a převoz do 
nemocnice. Našemu hráči Pavlu Nachtmanů, který u střetu také 
figuroval, se naštěstí nic nestalo. Pár chvil na to jsme vstřelili první branku 
a vedli jsme 1:0. Tato chvíle slávy netrvala ani jednu minutu a domácí vyrovnali 
1:1. Skóre se prakticky měnilo po bodu, ale nakonec i tento zápas skončil prohrou 
6:4. 

Sečteno a podtrženo, 4 zápasy = 4 prohry. Dokonce ani běhavost Míry Duška, 
odhodlání Standy Krejčíka, nebo ocelové tělo Pavla Nachtmana nezajistilo výhru ani v 
jednom ze zápasů. Není divu, že trenér opouští střídačku 10 minut před koncem zápasu. Já 
už bych se na to taky nemohla koukat. Ale jakožto věrná fanynka a kamarádka hráčů věřím, 
že se vše v dobré obrátí a my opět budeme moc udělat skok v tabulce, tentokrát směrem 
nahoru. 

Veronika Kubová 

Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 
Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová, 
Michaela Nesvedová 
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Plzeň 2015 letos sice „na zkoušku“, přesto s jedinečnými zážitky 

Jako jediné Evropské hlavní město kultury v historii tohoto titulu, má Plzeň 
a přilehlý region šanci v letošním roce zorganizovat několik kulturních akcí, 
které budou jakousi ochutnávkou na příští rok. Oblast jihu Plzeňska - 

Nepomuk a Spálené Poříčí, se má rovněž rozhodně na co těšit. Již na podzim by měly být díky 
Mikroregionu Nepomucko spuštěny například unikátní oživené prohlídky města Nepomuk, pro 
tuzemské i zahraniční návštěvníky, spojené s fenoménem sv. Jana Nepomuckého. Nechají nás 
nakouknout prostřednictvím poutavých příběhů, legend a vystoupení do atmosféry dávných časů, 
v nichž tikot vteřinových ručiček nebyl směrem, řídícím naše kroky. 

Ještě předtím, během festivalu „Šest týdnů baroka“, se můžeme těšit na zajímavé akce v našem regionu, 
organizované přímo společností Plzeň 2015, a sice v termínu 3. - 6. července 2014 

3.7. ČTVRTEK: zámek NEBÍLOVY /  
 

17.30 - 22.00 BAROKNÍ NOC 
komponovaný večer barokních zábav / hudba, barokní vůně s originálními parfémy 
pro 7 neřestí a 7 ctností, barokní chutě  čokoláda - objev baroka, dobové osvícení 
zámku,  
barokní ohňostroj   
 

4.7. PÁTEK:   barokní kostel sv. Jana Nepomuckého NEPOMUK 
 

19.00 - 20.30 HUDBA BAROKA  
koncert Jan Rokyta & Solamente Naturali (CZ/ SK): Musical Globus 
 

5.7. SOBOTA           obec  CHANOVICE   
 

10.00 DEN ŘEMESEL  
Autobus 2015 na největší npřehlídce lidových a uměleckých řemesel v regionu 
   
  město SPÁLENÉ POŘÍČÍ  
14.00 - 22.00  BAROKNÍ KRAJINA A VENKOVSKÉ BAROKO 
komponovaný program v barokní krajině a večer v barokním špejcharu s hudbou, 
tancem, divadlem a Autobusem 2015 
 

6.7. NEDĚLE  kaple sv. Vojtěcha  VRČEŇ 
 

13.00 - 16.00 Bohoslužba a BAROKNÍ POUŤ / 
"O svatým Vojtěchovi". Životní příběh českého světce ve formě lidového divadla. Na motivy 
vojtěšských legend hraje amatérský divadelní ansámbl “Štědrý" sestavený z potulných komediantů. 
Podrobné informace a rezervace naleznete na www.plzen2015.cz v rubrice Program. 

Kateřina Melenová a Pavel Motejzík 

Srdečné pozvání na vernisáž výstavy Raphaely Hons 

Máme téměř za sebou velmi vydařenou výstavu Richarda Böhnela a Heleny Liškové „Pastelem i 
objektivem“ v Galerii U Červeného kohouta ve Spáleném Poříčí, kterou zhlédli desítky návštěvníků 
s velkým zaujetím i nadšením, soudě podle reakcí a vpisků do pamětních knih. Výstava mohla 
proběhnout i díky Jaroslavu Hodkovi, který pro tyto účely vyrobil vlastnoruční typ výstavních stojanů. 
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Na krásná dílka, přátelskou atmosféru a skvělé pohoštění během vernisáže budou účastníci vzpomínat 
jistě po dlouhou dobu.  

I proto nechceme dát vale načaté tradici a plynule navazujeme výstavou další: Kouzlo daleké Austrálie 
nám představí na svých obrázcích tamní rodačka Raphaela Hons za doprovodu své maminky, stále 
energické a okouzlující Hany Gerzanicové, držitelky několika významných ocenění. Naposledy přijaté 
do Síně slávy osobností Plzeňského kraje. Ta si na úvod připravila celou řadu překvapení, humorem 
sobě vlastním představí například básnické zkazky o této zemi za oceánem, ve které pobývala 
v emigraci za minulého režimu. Raphaela Hons teprve nedávno získala české státní občanství, a 
vybrala si po vzoru své maminky Českou republiku za místo, kde chce trvale žít a tvořit. I proto se její 
výstava uskuteční právě ve Spáleném Poříčí, na které má tato rodina úzké vazby. To, zda tuto její volbu 
ocení kladně i Spálenopoříčáci, uvidíme již během vernisáže. 

Při té budete mít rovněž jedinečnou možnost ochutnat zdarma speciality místního obchodu U 
Červeného kohouta, který sídlí hned naproti sokolovně ve Spáleném Poříčí, a kde vernisáž této 
výstavy na téma „Austrálie v obrazech i básních“ proběhne ve čtvrtek 5. 6. 2014 od 17:00 hod. 
Už nyní víme, že to bude setkání více než příjemné a milé. Na výstavě se podílí Galerie U Červeného 
kohouta, Mikroregion Nepomucko a Město Spálené Poříčí, kteří Vás tímto co nejsrdečněji zvou. 
Výstava potrvá až do 10. 7. 2014. 

Pavel Motejzík 

Letní tábor pro děti letos přímo v Nepomuku, aneb setkání „mladých historiků“ 

 
V současné době je možné se přihlásit na letní animační soustředění v Nepomuku, které nabídne 
v termínu 11. - 15. 8. 2014 v prostorách Staré zelenohorské pošty a Klubu Fénix Nepomuk formou 
denního příměstského tábora (8 – 16:00 hod.) pro děti ve věku 8-15 let tvorbu vlastních krátkých 
animovaných filmů na téma lokální historie pod vedením zkušených lektorek z plzeňské Animánie. 
Filmy budou následně promítány nejen v Nepomuku, ale například i na Juniorfestu 2014. Vaše dítě se 
tak může stát naráz filmovým scénáristou, režisérem, střihačem, kameramanem a hercem. V celkové 
ceně 600,-Kč/1 dítě je obsažen program vč. odborného dozoru, vstupné do místních muzeí a galerií, 
pojištění, oběd, svačina a pitný režim. 

Soustředění organizuje MAS sv. Jana z Nepomuku spolu s MAS Aktivios a MAS Radbuza za výrazně 
dotovanou cenu díky projektu spolupráce Otevíráme poklady venkova, podpořeného z Programu 
rozvoje venkova. Kontakt pro více informací: Mgr. Martina Hanzlíková, tel. 725 883 296. V případě 
zájmu vystřihněte pod článkem přiloženou registraci, vyplňte, opatřete podpisem zákonného zástupce 
a zašlete na adresu „OS Aktivios, Nezdice 46, 334 01 Přeštice“ příp. naskenovanou e-mailem na 
info@mas-aktivios.cz. Kapacita soustředění je omezená (max. 15 dětí), zbývá posledních několik 
volných míst a přihlášky přijímáme do 20. června 2014. 

 
Pavel Motejzík 
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